

全美中文學校聯合總會 2020 線上比賽之工具使用與經驗分享講座 (線上)

#全美中文學校聯合總會 #線上講座 # 線上比賽工具

活動時間：2020-10-25

全美中文學校聯合總會

今年因疫情影響，迫使實體比賽必須轉到線上舉行，而線上比賽又需要線上工具及新流程。本次講座邀請到前新澤西中文學校協會會長鍾明昌先生，來為大家講解如何舉辦電子化的線上比賽。

講座的内容從班級、校內擴展到全美各區協會、聯合會及全美中文學校聯合總會，在進行線上比賽所需要的線上工具與流程。

參與講座的報名人數多達300人，而講座中也涵蓋了與會教師事先提出的問題，例如如何防止參賽者舞弊、如何處理線路不穩、如何搶答...等細節。

若有興趣知道更詳細的講座內容，都歡迎至全美中文學校聯合總會的網站 (ncacls.net) 下載講座內容的PPT簡報，PPT簡報裡面也有各項比賽使用工具的連結。

Recording Paused

全美總會講座 - 線上比賽工具使用與經驗分享 - 主講人: 鍾明昌 10/25/2020 第2頁

班級線上比賽需求及工具

- 用現有的Zoom, Google Meet或Microsoft Teams
- 線上Excel評分表
 1. 老師填入參賽者名字, 題目, 裁判名字及計分方式 (如去最高及最低)
 2. 老師電郵線上評分表連結給裁判及計時員
 3. 裁判及計時員在個人選項卡 tab中輸入分數
 4. 老師根據最後名次tab的最後名次宣佈結果
- 個人化電子獎狀 (optional)
 1. 老師用 free Autocrat 將在Google Sheet的名字及名次merge入電子獎狀 Google Slide 中
 2. Autocrat電郵電子獎狀 PDF給優勝者及參賽者

The screenshot displays a Zoom meeting interface with a presentation slide. The slide is titled '全美總會講座 - 線上比賽工具使用與經驗分享 - 主講人: 鍾明昌 10/25/2020 第2頁'. It features three main sections: '班級線上比賽需求及工具', '線上Excel評分表', and '個人化電子獎狀 (optional)'. The '線上Excel評分表' section includes a list of steps for using Excel for grading. The '個人化電子獎狀' section includes steps for using Autocrat to generate personalized certificates. The slide also shows two Excel spreadsheets: one for '2020年演講比賽 - 中年組' and another for '2020年演講比賽 - 中年組' with columns for '題目', '得分', '時間', and '名次'. A sample award certificate is shown, titled '新澤西中文學校協會 Certificate of Award 獎狀', certifying that a student has been awarded for an English and Chinese name. The certificate is signed by Mitchell Chung, President, on November 18, 2017.

班級或校內比賽可使用之線上工具

Recording...

全美總會講座 - 線上比賽工具使用與經驗分享 - 主講人: 鍾明昌 10/25/2020 第3頁

校內線上比賽需求及工具

- 用現有的Zoom, Google Meet or Microsoft Teams
- 線上個人化評分表及彙總表
- 主持人線上溝通工具 *
- 記時員將手機馬錶上的時間攝影入視訊中 *
- 錄影錄音存證, 但須參賽者家長同意書 *
- Youtube聲音直播(無影像) *
- 個人化電子獎狀 *
- (* denotes optional)

The screenshot displays a Zoom meeting interface with several windows open. At the top, a 'Recording...' indicator is visible. Below it, a title bar reads '全美總會講座 - 線上比賽工具使用與經驗分享 - 主講人: 鍾明昌 10/25/2020 第3頁'. The main content area is divided into several sections:

- OneDrive:** A file explorer window showing a list of files named 'Judge 0 Speech Score.xlsx' through 'Judge 8 Speech Score.xlsx', along with a 'Judge Speech Score Summary.xlsx' file. The files are dated August 8th and are marked as 'Shared'.
- Registration Form:** A form from the 'National Council of Associations of Chinese Language Schools' (www.nccals.org). It includes fields for 'First Name', 'Middle Name', 'Last Name', 'Home Address', 'Parent's or Guardian's Full Name', and 'Contact phone number'. There is also a section for 'Parent's or Guardian's Information' and a signature line for 'Parent or Guardian'.
- Zoom Meeting Details:** A window showing 'Participants (5)' with roles for 'Coordinator (host, me)', 'Judge 1', 'Timer', 'D1AF', and 'D1AR'. The 'Meeting details' section shows the meeting ID '901 2227' and the host 'Michael Chung'.
- YouTube Studio:** A window showing a video player with a red 'LIVE' indicator and a timestamp of '18:57 / 1:7:55'.

On the right side of the Zoom interface, there is a video feed of the speaker, Michael Chung, who is wearing a blue shirt and has a microphone in front of him.

全美總會舉行全國的國語演講比賽與多媒體比賽之經驗分享